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ÄRENDELISTA 
§1 Val av justerare, dag för justering och godkännande av 

dagordning 
§2 Borttagen på grund av sekretess 
§3 Borttagen på grund av sekretess 
§4 Borttagen på grund av sekretess 
§5 Borttagen på grund av sekretess 
§6 Anmälan av sociala delegationens protokoll 
§7 Månadsrapport till nämnden i oktober 2024 
§8 Tillsyn av hem för vård eller boende (HVB) för barn 

och unga vid Bromstensgården 
§9 Skrivelse angående kunskapsnivåer i svenska språket 

bland medarbetare inom förskolan (SD) 
§10 Medborgarförslag gällande lunch för pensionärer 65+ i 

Kista 
§11 Resterande återapporteringar av föreningsbidrag 2023 
§12 Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 

Kvinnocenter i Tensta Hjulsta 
§13 Slutrapport om idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 

IOGT-NTO Spånga 
§14 Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 

Studiefrämjandet Stockholm Gotland 
§15 Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 

Verdandi 
§16 Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 

Järva föräldraförening (Somaliska Föräldrar och 
Modersmålsföreningen) 

§17 Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Rädda Barnens Riksförbund 

§18 Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Rinkeby Folkets Hus 

§19 Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Fryshuset 

§20 Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Husby Konst & Hantverksförening 

§21 Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Kista Sports Club 

§22 Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Löparakademin 

§23 Motion om skolfrid 
§24 Motion om kultur för LSS 
§25 Motion om språksatsning inom äldreomsorgen 
§26 Klimathandlingsplan 2024-2030 
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§27 Strategi för Stockholms utomhusbelysning. Rätt 
belysning, på rätt plats, vid rätt tillfälle. 

§28 Skrivelse om socialtjänstens personalomsättning på 
Järva efter sammanläggningen 

§29 Medborgarförslag om utegym i grönområdet vid 
Bromma flygplats 

§30 Anmälan av rapporten Nulägesbeskrivning av 
läxhjälpen i Järva 

§31 Anmälan av delegationsbeslut 
§32 Protokoll för pensionärsrådet 
§33 Protokoll för funktionshinderrådet 
§34 Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 

september 2024 
§35 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 
§36 Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera 
§37 Förvaltningens och nämndens information och frågor 
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§ 1 
Val av justerare, dag för justering och godkännande av 
dagordning  

Beslut  
1. Rashid Mohammed (V) och Ole-Jörgen Persson (M) utsågs 

att justera protokollet från dagens sammanträde. Justeringen 
äger rum den 28 oktober 2024. 
Dagordningen godkänns. 
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§ 2 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/771 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/771-1 Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § föräldrabalken 
(FB) 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/809 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/809-1 Upphörande av hemlighållande av 
vistelseort enligt 14 § 3 st LVU 
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§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/811 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/811-1 Upphörande av hemlighållande av 
vistelseort enligt 14 § 3 st LVU 
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§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/812 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/812-1 Upphörande av hemlighållande av 
vistelseort enligt 14 § 3 st LVU 
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§ 6 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmälan av Järva sociala delegationens protokoll från den 2 
oktober 2024, den 9 oktober 2024, den 15 oktober 2024, den 16 
oktober 2024 och den 23 oktober 2024. 
  
Nämnden ajournerades mellan klockan 17.35  för allmänhetens 
frågestund (frågestunden startade klockan 18.00) och fika med 
allmänheten. 
Sammanträdet återupptogs klockan 19.20 
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§ 7 
Månadsrapport till nämnden i oktober 2024  
JÄRVA 2024/11 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner denna månadsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter 
resultatöverföringar. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 
Tillsyn av hem för vård eller boende (HVB) för barn och 
unga vid Bromstensgården  
Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg, 
Dnr. 3.2.2-15551/2024-14 
JÄRVA 2024/533 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som yttrande till 
Inspektionen för vård och omsorg. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
IVO genomförde en anmäld inspektion vid Bromstensgården den 3 
juni 2024. Tillsynen har omfattat verksamhetens arbete med att 
förebygga, identifiera och hantera hot, våld och övergrepp, med 
fokus på relevanta delar av det systematiska kvalitetsarbetet. 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har konstaterat att 
huvudmannen brister i kontroll av Polismyndighetens misstanke- 
och belastningsregister inför anställning. IVO har funnit att 
Bromstensgården arbetar för att förebygga, uppmärksamma och 
agera vid hot, våld och övergrepp. Bristen som framkom påverkar 
inte den bedömningen. 
 
IVO begär att förvaltningen redovisar sin inställning, åtgärder som 
vidtagits eller planeras samt när dessa genomfördes eller planeras 
utifrån den brist som konstaterats. 
 
Förvaltningen har tagit del av beslutet och konstaterar, såsom IVO 
gjort att förvaltningen brustit i hanteringen av kontroll av 
Polismyndighetens misstanke- och belastningsregister inför 
anställning. Åtgärd har vidtagits 24 september 2024 genom 
revidering av rutin inför nyanställning där det nu tydligt framgår att 
registerutdrag från Polismyndigheten ska inkomma innan 
anställningsavtal skrivs. Vidare har en egenkontroll tagits fram för 
att kontrollera att rutin inför nyanställning följs gällande begäran 
om registerutdrag. 
 
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det som yttrande till 
Inspektionen för vård och omsorg. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/533-5 (Godkänd - R 1) Redovisning till IVO 
gällande konstaterade brister vid tillsyn av Bromstensgården 

 JÄRVA 2024/533-3.1 Beslut med begäran om 
återredovisning 
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§ 9 
Skrivelse angående kunskapsnivåer i svenska språket 
bland medarbetare inom förskolan (SD)  
Svar på skrivelse angående kunskapsnivåer i svenska 
språket bland medarbetare inom förskolan 
JÄRVA 2024/758 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ghazal Saberian (SD) och Robert Westerlund (SD) har lämnat en 
skrivning till stadsdelsförvaltningen gällande svenska språket i 
förskolan. I skrivelsen står det att Sverigedemokraterna (SD) är 
bekymrade över att det finns medarbetare inom förskolan som inte 
behärskar det svenska språket tillräckligt väl. I skrivelsen ställs fem 
frågor till förvaltningen att besvara. Frågorna handlar om 
förvaltningens syn på den lägsta acceptabla kunskapsnivån i 
svenska språket för att arbeta inom förskolan, antalet medarbetare 
med bristande språkkunskaper, planerade åtgärder för att förbättra 
språkkunskaperna, samt möjligheterna att införa språktester och 
obligatoriska utbildningsinsatser. 
 
Eftersom förvaltningen inväntar Skolverkets revidering av de 
allmänna råden för måluppfyllelse i förskolan samt ett förtydligande 
kring vilka språkkunskaper i svenska som krävs för personalen i 
förskolan, kan förvaltningen i dagsläget inte fastställa en lägsta 
acceptabel nivå för språkkunskaper. På grund av detta kan 
förvaltningen heller inte uppge hur många medarbetare som har 
otillräckliga kunskaper i svenska. Bedömning av behovet av 
kompetensutveckling i svenska sker individuellt i samråd mellan 
medarbetare och rektor. I de fall det blir aktuellt erbjuder 
förvaltningen medarbetarna möjligheten att ta del av Skolverkets 
satsning för medarbetare inom förskolan att stärka sin yrkessvenska. 
 
Förvaltningen förslår att nämnden beslutar att godkänna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelse. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 JÄRVA 2024/758-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse angående 

kunskapsnivåer i svenska språket bland medarbetare inom 
förskolan 

 JÄRVA 2024/758-1 Skrivelse anga°ende kunskapsnivåer i 
svenska språket bland medbarbetare inom fo¨rskolan (SD) 
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§ 10 
Medborgarförslag gällande lunch för pensionärer 65+ i 
Kista  
Svar på medborgarförslag 
JÄRVA 2024/724 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förslaget till 
utbildningsförvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 13 augusti 2024 inkom ett medborgarförslag till Järva 
stadsdelsnämnd gällande möjligheten för stadsdelsområdets 
pensionärer att kunna äta ett lagat mål mat i skolmatsalarna efter 
elevernas skollunch till ett rimligt pris. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till medborgarförslaget och 
förslagsställarens motivering att förslaget skulle bidra till att främja 
näringsintag, möjlighet till sociala kontakter och därmed motverka 
ensamhet hos äldre. Stadsdelsförvaltningen hanterar dock inte 
skolfrågor vilka inom staden sköts av utbildningsförvaltningen. 
Förvaltningen kommer därför att vidarebefordra ärendet till 
utbildningsförvaltningen. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/724-7 (Godkänd - R 1) Svar på 
medborgarförslag gällande lunch för pensionärer 65 + 

 JÄRVA 2024/724-2 Medborgarförslag gällande lunch för 
pensionärer 65+ i Kista_Bortredigerad 
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§ 11 
Resterande återapporteringar av föreningsbidrag 2023  
JÄRVA 2024/735 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen 

Cykelfrämjandets återrapportering för ordinarie utlysning 
2023. 

2. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Drömstorts 
återapportering för ordinarie utlysning 2023. 

3. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen 
Ishockeyföreningen Akalla Husbys återapportering för 
ordinarie utlysning 2023. 

4. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Kista 
Folkhögskolas förening återapportering för extra utlysning 
2023. 

5. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Rinkeby United 
FC:s återapportering för extra utlysning 2023. 

6. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen 
Cykelfrämjandets återapportering för extra utlysning 2023. 

7. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Drömstorts 
återapportering för ordinarie utlysning 2023. 

8. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Svenska med 
Babys återapportering för ordinarie utlysning 2023. 

9. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Spånga 
Trygghetsringningens återapportering för ordinarie utlysning 
2023. 

10. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Äldrekontakts 
återapportering för ordinarie utlysning 2023. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I Järva stadsdelsnämnd den 13 juni 2024 beslutades om 
återrapporteringen beviljade från Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 
och Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. Fem föreningar från vardera 
nämnd kunde inte få sin återapportering granskad och beslutad om 
då föreningarna förlagt sitt årsmöte så sent under 2024 att 
årsmöteshandlingar inte kunnat ingå i granskningen. Nu har 
samtliga tio föreningar har inkommit med årsmöteshandlingar. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner samtliga 
återapporteringar. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/735-1 (Godkänd - R 1) Kopia av Resterande 
återapporteringar av föreningsbidrag av föreningsbidrag 
2023 

 JÄRVA 2024/735-2 Bilaga 1, riktlinjer för föreningsbidrag 
Spånga-Tensta -2023 

 JÄRVA 2024/735-3 Bilaga 2 Riktlinjer för föreningsbidrag 
Rinkeby-Kista-stadsdelsnämnd 

 JÄRVA 2024/735-4 Bilaga 3, återapporteringsblanketter 
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§ 12 
Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Kvinnocenter i Tensta Hjulsta  
IOP mellan Kvinnocenter i Tensta Hjulsta och Järva 
stadsdelsnämnd 
JÄRVA 2024/47 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens slutrapport och 

lägger den till handlingarna 
2. Stadsdelsnämnden uppdrar till förvaltningen att inleda en 

omförhandling av överenskommelsen om IOP 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kvinnocenter i Tensta Hjulsta och Järva stadsdelsnämnd (tidigare 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd) har samverkat inom ramen för flera 
överenskommelser om IOP mellan åren 2018 och 2024. Den senaste 
överenskommelsen har varit giltig under 2024. Förvaltningen 
bedömer att partnerskapets mål har uppfyllts utifrån en 
sammanvägd bedömning av tidigare rapporterade resultat. Det har 
inte varit några avvikelser i förhållande till tidsplan eller budget och 
parterna har uppfyllt sina respektive åtaganden som de framgår i 
överenskommelsen om IOP. 
 
Hela partnerskapets tidsperiod utvärderades i en gemensam 
workshop under våren 2024 där gemensamma prioriteringar av 
utmaningar och framgångsfaktorer gjordes. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens slutrapport samt att nämnden uppdrar till 
förvaltningen att inleda en omförhandling av överenskommelsen 
om IOP. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 
Slutrapport om idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
IOGT-NTO Spånga  
IOP mellan IOGT-NTO Spånga och Järva stadsdelsnämnd 
JÄRVA 2024/45 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens slutrapport och lägger 
den till handlingarna 
 

Sammanfattning av ärendet  
IOGT-NTO Spånga och Järva stadsdelsnämnd (tidigare Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd) har samverkat inom ramen för flera 
överenskommelser om IOP mellan åren 2018-2024. Förvaltningen 
bedömer att partnerskapets mål har uppfyllts utifrån en 
sammanvägd bedömning av tidigare rapporterade resultat. Det har 
inte varit några avvikelser i förhållande till tidsplan eller budget och 
parterna har uppfyllt sina respektive åtaganden som de framgår av 
överenskommelserna. 
 
Hela partnerskapets tidsperiod utvärderades i en gemensam 
workshop under våren 2024 där gemensamma prioriteringar av 
utmaningar och framgångsfaktorer gjordes. 
 
Förvaltningen bedömer att partnerskapets verksamhet fyller ett 
viktigt behov hos målgruppen genom att utgöra en plats för samvaro 
och gemenskap. Dock har det varit svårt att hitta den operativa 
samverkan kring målgruppen mellan IOP-verksamheten och 
förvaltningens kärnverksamhet. Verksamhet riktad mot 
arbetsmarknads- och sysselsättningsfrågor ingår i ett komplext 
system med svåra gränsdragningar mellan flera olika huvudmän 
vilket skapar svårigheter kring samverkan. Förvaltningen bedömer 
därför att partnerskapet inte ska omförhandlas. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
slutrapport och lägger den till handlingarna. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle återremittera ärendet. 
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Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) ansluter sig till Åsa Nilsson 
Söderström (L) förslag om återremiss. 
  
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Åsa Nilsson Söderström (L) 
förslag om återremiss. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att avgöra ärendet 
idag. 
  
Därefter föreslog ordföranden Rashid Mohammed (V) att nämnden 
skulle besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation  
Åsa Nilsson Söderström (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och 
Ghazal Saberian (SD) reserverar sig mot beslutet. 
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§ 14 
Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Studiefrämjandet Stockholm Gotland  
IOP mellan Studiefrämjandet och Järva stadsdelsnämnd 
JÄRVA 2024/46 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens slutrapport och 

lägger den till handlingarna 
2. Stadsdelsnämnden uppdrar till förvaltningen att inleda en 

omförhandling av överenskommelsen om IOP med ett delvis 
annat verksamhetsinnehåll riktat till föreningslivet 

 

Sammanfattning av ärendet  
Studiefrämjandet och Järva stadsdelsnämnd (tidigare Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd) har samverkat inom ramen för flera 
överenskommelser om IOP mellan åren 2018-2024. Förvaltningen 
bedömer att partnerskapets mål har uppfyllts utifrån en 
sammanvägd bedömning av tidigare rapporterade resultat. Det har 
inte varit några avvikelser i förhållande till tidsplan eller budget och 
parterna har uppfyllt sina respektive åtaganden som de framgår av 
överenskommelserna. 
 
Hela partnerskapets tidsperiod utvärderades i en gemensam 
workshop under våren 2024 där gemensamma prioriteringar av 
utmaningar och framgångsfaktorer gjordes. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens slutrapport samt att nämnden uppdrar till 
förvaltningen att inleda en omförhandling av överenskommelsen 
om IOP med delvis annat verksamhetsinnehåll riktat till 
föreningslivet. 
 
Jäv 
Nassir Abdullahi anmälde jäv och lämnade lokalen. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 
Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Verdandi  
IOP mellan Verdandi och Järva stadsdelsnämnd 
JÄRVA 2024/38 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens slutrapport och 

lägger den till handlingarna 
2. Stadsdelsnämnden uppdrar till förvaltningen att inleda en 

omförhandling av överenskommelsen om IOP 
 

Sammanfattning av ärendet  
Verdandi och Järva stadsdelsnämnd (tidigare Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd) har samverkat inom ramen för flera 
överenskommelser om IOP mellan åren 2020-2024. Förvaltningen 
bedömer att partnerskapets mål har uppfyllts utifrån en 
sammanvägd bedömning av tidigare rapporterade resultat. Det har 
inte varit några avvikelser i förhållande till tidsplan eller budget och 
parterna har uppfyllt sina respektive åtaganden som de framgår av 
överenskommelserna. 
 
Hela partnerskapets tidsperiod utvärderades i en gemensam 
workshop under våren 2024 där prioriteringar av utmaningar och 
framgångsfaktorer gjordes. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens slutrapport samt att nämnden uppdrar till 
förvaltningen att inleda en omförhandling av överenskommelsen 
om IOP. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16 
Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Järva föräldraförening (Somaliska Föräldrar och 
Modersmålsföreningen)  
IOP mellan Järva föräldraförening och Järva stadsdelsnämnd 
JÄRVA 2024/44 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens slutrapport 
2. Stadsdelsnämnden uppdrar till förvaltningen att inleda en 

omförhandling av överenskommelsen om IOP 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva föräldraförening (tidigare Somaliska Föräldrar och 
Modersmålsföreningen) och Järva stadsdelsnämnd (tidigare 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd) har samverkat inom ramen för IOP 
under perioden 2021 till 2024. Partnerskapet har uppnått de 
förväntade resultaten och tidsplan och budget har i huvudsak hållits. 
Några avvikelser gällande genomförande av vissa aktiviteter samt 
kostnader kopplat till verksamhet inom IOP:t har kunnat 
konstateras. Parterna har uppfyllt sina respektive åtaganden som de 
framgår i överenskommelsen om IOP. 
 
Hela partnerskapets tidsperiod utvärderades i en gemensam 
workshop under våren 2024 där gemensamma prioriteringar av 
utmaningar och framgångsfaktorer gjordes. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens slutrapport samt att nämnden uppdrar till 
förvaltningen att inleda en omförhandling av överenskommelsen 
om IOP. 
 
Jäv 
Nassir Abdullahi anmälde jäv och lämnade lokalen. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 17 
Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Rädda Barnens Riksförbund  
IOP mellan Rädda Barnens Riksförbund och Järva 
stadsdelsnämnd 
JÄRVA 2023/300 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens slutrapport och 

lägger den till handlingarna 
2. Stadsdelsnämnden uppdrar till förvaltningen att slutföra 

arbetet med en IOP-överenskommelse med föreningen 
Tensta Träff 

 

Sammanfattning av ärendet  
Rädda Barnens Riksförbund och Järva stadsdelsnämnd (tidigare 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd) har samverkat inom ramen för ett 
IOP från och med 1 september 2022 till och med 31 december 
2024. Partnerskapet har uppnått de förväntade resultaten om att 
tillgängliggöra samlingslokalerna i Tensta Träff för organisationer 
och enskilda i det lokala civilsamhället. Partnerskapet har även 
uppnått det förväntade resultatet att det finns en medborgardriven 
mötesplats i Tensta 2025 genom att föreningen Tensta Träff har 
bildats. Föreningen kommer ta över driften av mötesplatsen från 
och med 1 januari 2025. 
  
Den övergripande tidplanen för partnerskapets målsättningar har 
hållits och det har inte varit några avvikelser kring budget. Parterna 
har uppfyllt sina respektive åtaganden som de framgår i 
överenskommelsen om IOP. 
  
Partnerskapet utvärderades i en gemensam workshop under våren 
2024 där gemensamma prioriteringar av utmaningar och 
framgångsfaktorer gjordes. 
  
Förvaltningen föreslår att det idéburna offentliga partnerskapet 
mellan Rädda Barnens Riksförbund och Järva stadsdelsnämnd 
avslutas den 31 december 2024 i enlighet med överenskommelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 18 
Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Rinkeby Folkets Hus  
IOP mellan Rinkeby Folkets Hus och Järva stadsdelsnämnd 
JÄRVA 2024/42 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens slutrapport och 

lägger den till handlingarna 
2. Stadsdelsnämnden uppdrar till förvaltningen att inleda en 

omförhandling om överenskommelsen om IOP 
 

Sammanfattning av ärendet  
Rinkeby Folkets Hus och Järva stadsdelsnämnd (tidigare Rinkeby-
Kista stadsdelsnämnd) har samverkat inom ramen för flera 
överenskommelser om IOP mellan åren 2018-2024. Förvaltningen 
bedömer att partnerskapets mål har uppnåtts utifrån en sammanvägd 
bedömning av tidigare rapporterade resultat. 
 
Det har inte varit några avvikelser i förhållande till tidsplan eller 
budget och parterna har uppfyllt sina respektive åtaganden som de 
framgår av överenskommelserna. 
 
Hela partnerskapets tidsperiod utvärderades i en gemensam 
workshop under våren 2024 där gemensamma prioriteringar av 
utmaningar och framgångsfaktorer gjordes. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens slutrapport samt att nämnden uppdrar till 
förvaltningen att inleda en omförhandling av överenskommelsen 
om IOP. 
 
Jäv 
Elvir Kazinic och Fadumo Dahir Igal anmälde jäv och lämnade 
lokalen. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 19 
Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Fryshuset  
JÄRVA 2024/41 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens slutrapport och lägger 
den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Fryshuset och Järva stadsdelsnämnd (tidigare Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd) har samverkat inom ramen för flera 
överenskommelser om IOP mellan åren 2017-2024. Förvaltningen 
bedömer att partnerskapet har bidragit till att uppfylla målen i 
överenskommelserna genom att skapa verksamhet som bidrar till 
trygghet, inkludering och fredliga relationer i Järva 
stadsdelsområde. Bedömningen görs utifrån en sammanvägd 
bedömning av tidigare rapporterade resultat. Det har inte varit några 
avvikelser i förhållande till tidsplan eller budget och parterna har 
uppfyllt sina respektive åtaganden som de framgår av 
överenskommelserna. 
 
Hela partnerskapets tidsperiod utvärderades i en gemensam 
workshop under våren 2024 där gemensamma prioriteringar av 
utmaningar och framgångsfaktorer gjordes. 
 
Förvaltningens bedömning är att partnerskapet mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Fryshuset ska avslutas i sin nuvarande form i 
samband med att överenskommelsen löper ut men att förvaltningen 
öppnar upp för dialog mellan Fryshuset och förvaltningens 
kärnverksamheter kring vilket innehåll ett nytt IOP skulle kunna ha. 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
slutrapport och lägger den till handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 20 
Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Husby Konst & Hantverksförening  
IOP mellan Husby Konst & Hantverksförening och Järva 
stadsdelsnämnd 
JÄRVA 2024/43 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens slutrapport och 

lägger den till handlingarna 
2. Stadsdelsnämnden uppdrar till förvaltningen att inleda en 

omförhandling av överenskommelsen om IOP 
 

Sammanfattning av ärendet  
Husby Konst & Hantverksförening och Järva stadsdelsnämnd 
(tidigare Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd) har samverkat inom ramen 
för flera överenskommelser om IOP mellan åren 2019-2020 samt 
2022-2024. Förvaltningen bedömer att partnerskapets mål har 
uppfyllts utifrån en sammanvägd bedömning av tidigare 
rapporterade resultat. Det har inte varit några avvikelser i 
förhållande till tidsplan eller budget och parterna har uppfyllt sina 
respektive åtaganden som de framgår av överenskommelserna. 
 
Hela partnerskapets tidsperiod utvärderades i en gemensam 
workshop under våren 2024 där gemensamma prioriteringar av 
utmaningar och framgångsfaktorer gjordes. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens slutrapport samt att nämnden uppdrar till 
förvaltningen att inleda en omförhandling av överenskommelsen 
om IOP. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 21 
Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Kista Sports Club  
IOP mellan Kista Sports Club och Järva stadsdelsnämnd 
JÄRVA 2024/40 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens slutrapport och 

lägger den till handlingarna 
2. Stadsdelsnämnden uppdrar till förvaltningen att inleda en 

omförhandling av överenskommelsen om IOP 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kista SC och Järva stadsdelsnämnd (tidigare Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd) har samverkat inom ramen för flera 
överenskommelser om IOP mellan åren 2018-2024. Förvaltningen 
bedömer att partnerskapet med Kista SC har bidragit till att uppfylla 
målsättningarna om att främja barn och ungas hälsa genom en aktiv 
fritid, att vårdnadshavare har stärkts i sitt föräldraskap och att unga 
har fått värdefulla erfarenheter genom feriejobb. Det har inte varit 
några avvikelser i förhållande till tidsplan eller budget och parterna 
har uppfyllt sina respektive åtaganden som de framgår av 
överenskommelserna. 
 
Hela partnerskapets tidsperiod utvärderades i en gemensam 
workshop under våren 2024 där gemensamma prioriteringar av 
utmaningar och framgångsfaktorer gjordes. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens slutrapport samt att nämnden uppdrar till 
förvaltningen att inleda en omförhandling av överenskommelsen 
om IOP. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 22 
Slutrapport av idéburet offentligt partnerskap (IOP) - 
Löparakademin  
IOP mellan Löparakademin och Järva stadsdelsnämnd 
JÄRVA 2024/37 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens slutrapport och 

lägger den till handlingarna 
2. Stadsdelsnämnden uppdrar till förvaltningen att utreda hur 

Löparakademins verksamhet i stadsdelsområdet kan 
upphandlas 

 

Sammanfattning av ärendet  
Löparakademin och Järva stadsdelsnämnd (tidigare Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd) har samverkat inom ramen för flera 
överenskommelser om IOP mellan åren 2018-2024. Förvaltningen 
bedömer att partnerskapets mål har uppfyllts utifrån en 
sammanvägd bedömning av tidigare rapporterade resultat. Det har 
inte varit några avvikelser i förhållande till tidsplan eller budget och 
parterna har uppfyllt sina respektive åtaganden som de framgår av 
överenskommelserna. 
 
Hela partnerskapets tidsperiod utvärderades i en gemensam 
workshop under våren 2024 där gemensamma prioriteringar av 
utmaningar och framgångsfaktorer gjordes. 
 
Förvaltningen bedömer att partnerskapet med Löparakademin har 
varit framgångsrikt då det utgått från tydliga målformuleringar och 
ett konkret verksamhetsinnehåll. Förvaltningen föreslår att nämnden 
uppdrar till förvaltningen att undersöka hur Löparakademins 
verksamhet inom stadsdelsområdet kan upphandlas med syftet att 
samarbetet ska kvarstå. Förvaltningen föreslår också att nämnden 
godkänner förvaltningens slutrapport och lägger den till 
handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 23 
Motion om skolfrid  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/543 
JÄRVA 2024/518 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En remiss från kommunstyrelsen inkom den 16 maj 2024 till Järva 
stadsdelsnämnd med en begäran om att nämnden ska yttra sig 
gällande motion om skolfrid, lämnat av Jan Jönsson (L).  Mot 
bakgrund av inkommande motion om skolfrid anser skribenten att 
fullmäktige uppdrar ett program i enlighet med Liberalernas 
program Skolfrid. 
  
Liberalerna vill se att frågan om trygghet och studiero vidgas till att 
handla om skolfrid. Skolfrid innebär att eleven ska vara trygg på 
väg till skolan, i klassrummet, på rasten och när eleven går hem från 
skolan. Skolfridens upprätthållande är en kontinuerlig process, med 
flera inblandade parter som lärare, ledning, elevhälsa, elever, 
föräldrar, socialtjänst, polis och andra aktörer. 
  
Förvaltningen delar skribentens uppfattning om vikten av studiero 
där en samverkan sker mellan skola, föräldrar, polis och 
socialtjänst. 
  
Förvaltningen vill uppmärksamma att det idag sker en tät 
samverkan mellan skola, föräldrar, polis och socialtjänst i syfte att 
arbeta förebyggande och indikerat för stadsdelsområdets barn och 
unga. 
  
Förvaltningens slutsats beträffande redogörelse om studiero är att 
det arbete som bedrivs inom ramen för den lokala 
överenskommelsen mellan Järva stadsdelsförvaltning och 
lokalpolisområdet i Järva (SÖK), barn och unga i samverkan 
(BUS), trygghetsvandringar och operativ lägesbild vid skolans 
närmiljö samt linjeverksamhet går i överensstämmelse med 
förslagen. 
  
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på motion. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Åsa Nilsson Söderström (L) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att nämnden i sitt remissvar bifaller motionen 
3. Att därutöver anföra följande 

  
Vi gläds åt förvaltningens utförliga svar och välkomnar att man är 
positiv till flertalet av våra förslag. 
  
Tyvärr ser vi att kränkningsanmälningarna i staden under året ökat 
kraftigt för andra året i rad. Detta återspeglas i elevernas 
upplevelser av trygghet och studiero, där resultaten sjunkit eller 
stagnerat på områdena. För flickor i årskurs 8 uppger så få som 52 
procent att kan arbeta i lugn och ro på lektionen. Man kan också 
notera att i Järva har gymnasiebehörigheten sjunkit till under 
förväntad nivå vid två av sex högstadieskolor. Det är väldigt 
oroande. 
  
Liberalerna har kommit med en rad förslag på åtgärder för skolfrid 
och för att hantera tryggheten och studieron. Dessvärre lyser 
majoritetens brist på initiativ och reformvilja med sin frånvaro 
också på detta område. Tråkigt nog ser vi även att socialtjänsten 
under det rödgröna styret börjar falla ifrån i arbetet med komplex 
skolfrånvaro, och hänvisar sådana ärenden som att det enbart är 
skolans frågor att hantera. 
  
Lärarens uppgift är att undervisa och bidrar främst till tryggheten 
och studieron genom att skapa ett klimat i klassrummet med tydliga 
förväntningar och fokus på lärande. Vi menar att skolan är så viktig 
att alla samhällsresurser måste sluta upp bakom skolan och aktörer 
som socialtjänst och polis samhandla med skolan, i syfte att uppnå 
skolfrid och därmed möjliggöra för skolan att fokusera på sitt 
lärande uppdrag. 
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Handlingar i ärendet 
 JÄRVA 2024/518-2 (Godkänd - R 1) Remiss motion om 

skolfrid Järva 2024-518 
 JÄRVA 2024/518-1 Följebrev Motion om skolfrid, KS 

2024/543 
 JÄRVA 2024/518-1.1 Motion om skolfrid 
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§ 24 
Motion om kultur för LSS  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/605 
JÄRVA 2024/578 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Motionen om kultur för LSS har remitterats till Järva 
stadsdelsnämnd från kommunstyrelsen för yttrande senast 29:e 
oktober 2024. Jan Jönsson (L) föreslår att göra stadens kultur 
tillgänglig för alla, inklusive grupper som idag inte tar del av 
Stockholms kulturliv. Förslaget är att införa en kulturbonus inom 
LSS med rabatterat inträde enligt Kulanpremiens modell. Modellen 
innebär förenklat att erbjuda kulturupplevelser till reducerat pris. 
 
Förvaltningen ställer sig överlag positiv till förslaget men har 
identifierat ett antal utmaningar att beakta. 
 
Utöver kulturförvaltningen behöver en samlande aktör finnas som 
huvudansvarig och koordinerande för att informera och driva 
arbetet. Det är inte helt klart vart ett sådant ansvar ska läggas för att 
tillgängliggöra erbjudandet som troligen är en minst lika viktig 
insats. 
 
För att höja andelen personer som får insatser via LSS och nyttjar 
Stockholms kulturutbud, är det vidare viktigt att de kulturaktörer 
som eventuellt skulle ingå i utbudet tilltalar många olika intressen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Åsa Nilsson Söderström (L) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
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1. Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att nämnden i sitt remissvar bifaller motionen 
3. Att därutöver anföra följande 

  
Vi tackar förvaltningen för ett positivt svar på vår motion, och 
instämmer i att det finns detaljer som behövs utvecklas innan 
förslaget kan bli verklighet. Förvaltningens förslag om ett 
samarbete mellan kulturnämnden och socialförvaltningen är 
intressant, och väl i linje med vår motion. Likaså instämmer vi till 
fullo i att utbudet bör vara brett, eftersom personer inom LSS har 
olika intressen och preferenser även inom kulturområdet.  
  
Vi menar därför att nämnden i sitt remissvar bör bifalla motionen.  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/578-2 (Godkänd - R 1) Remiss - Motion om 
kultur för LSS 

 JÄRVA 2024/578-1 Följebrev Motion om kultur för LSS, 
KS 2024/605 

 JÄRVA 2024/578-1.1 Motion om kultur för LSS 
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§ 25 
Motion om språksatsning inom äldreomsorgen  
Svar på remiss till kommunstyrelsen KS 2024/158 
JÄRVA 2024/609 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar detta till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig över en motion från 
Sverigedemokraterna, vilken inkom 2024-06-18 från 
kommunstyrelsen. 
 
I motionen menar ledamöter för Sverigedemokraterna (SD) att det 
är en rättighet för den enskilde att förstå och bli förstådd av 
medarbetarna. Vidare uppger skribenterna att många medarbetare i 
äldreomsorgen har bristfälliga kunskaper i svenska, vilket riskerar 
att skapa otrygghet för den enskilde. Äldreomsorgens medarbetare 
behöver ha mycket goda språkkunskaper i svenska. Ledamöterna 
föreslår att nämnderna ges i uppdrag att stärka språksatsningarna 
inom äldreomsorgens verksamheter. 
 
Förvaltningen ställer sig positiva till språksatsningar vilket går i 
linje med stadens övergripande målbeskrivning om att Stockholm 
ska vara en bra stad att åldras i – med god omsorg och stor trygghet. 
Inom stadens och förvaltningens verksamheter sker löpande 
språksatsningar utifrån budgetuppdrag och identifierat behov. 
Språklyftet är en framgångsrik pågående satsning i staden för att 
utveckla kunskaperna i yrkessvenska och stärka medarbetarna i att 
våga prata och skriva på svenska. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Ghazal Saberian (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
Att yrka bifall till motionen. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/609-2 (Godkänd - R 1) Motion om 
språksatsning inom äldreomsorgen 

 JÄRVA 2024/609-1.1 Bilaga - Motion om ett språklyft inom 
äldreomsorgen 

 JÄRVA 2024/609-1 Följebrev Motion om ett språklyft inom 
äldreomsorgen, KS 2024/158 
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§ 26 
Klimathandlingsplan 2024-2030  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
Diarienummer KS 2023/416 
JÄRVA 2024/647 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat förslag om ny klimathandlingsplan 
för Stockholm, som ska gälla fram till 2030, till Järva 
stadsdelsnämnd för yttrande. Klimathandlingsplanen konkretiserar 
stadens sex klimat(del)mål som ska nås för Stockholms 
klimatomställning till år 2030. Stadens klimatarbete ska ske i fem 
utpekade omställningsområden som är identifierade utifrån stadens 
arbetsprocesser och inom dessa omställningsområden finns det 
cirka 140 samlade åtgärder som bidrar till att nå klimatmålen. 
 
Järva stadsdelsförvaltning är positiv till förslaget om en ny 
klimathandlingsplan till 2030 och dess innehåll. De synpunkter som 
lämnar handlar i huvudsak om förutsättningar för implementeringen 
av handlingsplanen och om reflektioner kopplade hur staden och 
stadsdelsförvaltningen ska förhålla sig till mål 1 om en rättvis och 
inkluderande omställning. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  
1. Att delvis tillstyrka förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra 
  
Stockholm ska vara en av världens ledande städer vad gäller 
klimatomställning. Just därför menar Moderaterna att det är av 
största vikt att klimatomställningen både är effektivt, upplevs som 
legitim av stockholmarna samt kombinerar minskade klimatutsläpp 
med ökad tillväxt och en mer levande stad. 
  
Moderaterna menar att den rödgröna majoritetens införande av 
miljözon klass 3 i City – om mindre än två månader – är ett tydligt 
exempel på när staden gör fel utifrån alla de områden vi bedömer 
som viktiga. Miljözonen är inte effektiv för att minska 
luftföroreningarna (då de snare kommer flytta från city till 
omgivande områden än minska dem). Den lär inte leda till en 
snabbare omställning av bilflottan då Stockholm ännu ligger under 
EU:s mål vad gäller tillgänglig laddinfrastruktur. Stockholmare som 
hittills tillfrågats har ställt sig kritiska till det hastiga införandet och 
det lokala näringslivet har överklagat införandet med hänvisning till 
att de varken lyssnats på under beslutsprocessen och att införandet 
riskerar 1500-2000 jobb i City. Miljözonen klass 3 i City riskerar bli 
ett avskräckande exempel på hur man effektivt tar död på en 
stadskärna och försvårar för inte minst Stockholms småföretagare. 
  
För att minska Stockholms klimatavtryck är elektrifieringen av 
vägtransport avgörande kombinerat med att fånga in och lagra 
koldioxid. Stockholm kan och bör göra mer hållbara och 
klimatsmarta inköp och upphandlingar – med respekt för 
stockholmarnas skatteintäkter och att detta behöver ske så 
kostnadseffektivt som möjligt. 
  
Både Miljöprogrammet och Klimathandlingsplanen aktualiserar 
frågan om kommunal rådighet. Stockholms stad har ett stort och 
viktigt ansvar att minska sina egna konsumtionsbaserade utsläpp 
och möjliggöra mer cirkulära kretslopp. Men att på kommunal nivå 
ha rådighet över vilka/ hur mycket varor stockholmarna konsumerar 
är varken önskvärt eller möjligt. Medan stadens miljöprogram ska ta 
sikte på att genomföra mer hållbara upphandlingar och inköp i de 
egna verksamheterna, är liknande mål för stockholmarnas 
konsumtionsbaserade utsläpp dömda att misslyckas och heller inte 
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önskvärt i en öppen och frihandelsvänlig ekonomi. 
  
Vad gäller en rättvis och inkluderande omställning vill Moderaterna 
lyfta problemet med att allt för många stockholmare upplever det 
offentliga rummet som otryggt. Det är utifrån den här parametern 
också tragiskt att styret i Stockholms stad inte gjort mer för att 
förhindra de massiva neddragningarna av kollektivtrafiken 
kombinerat med historiska prishöjningar av densamma. Det 
försvårar både deltagandet i resten av staden och samhället för 
tiotusentals stockholmare och gör även deras chanser att vara en del 
av omställningen betydligt mindre. 
  
Reservation 2 
Ghazal Saberian (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Sverigedemokraterna anser att Stockholms stad ska ta en ledande 
roll i miljö- och klimatarbetet, och fungera som ett framstående 
exempel för andra. Varje skattekrona bör investeras i åtgärder som 
är samhällsekonomiskt lönsamma och som ger största möjliga 
minskning av utsläppen. Symboliska eller principiella insatser utan 
bevisad effekt ska undvikas. Dessutom ska alla åtgärder regelbundet 
utvärderas för att säkerställa effektiviteten. 
  
Stockholm ska också fokusera på att förbättra närmiljön genom att 
begränsa nybyggnation i grönområden, intensifiera arbetet med 
sanering av vattendrag och sjöar, samt kontinuerligt pröva nya 
metoder för att förbättra folkhälsan. 
  
Staden bör inte ensidigt fokusera på att minska koldioxidutsläppen 
till varje pris, särskilt inte när marginalkostnaderna är höga. Istället 
bör Stockholm satsa på att utöka det internationella klimatbiståndet, 
bland annat genom att skicka experter inom miljö och 
energieffektivitet till utvecklingsländer. 
  
Sverigedemokraterna har lagt fram ett alternativt Miljöprogram 
2030, som bygger på dessa visioner och ambitioner. Därför föreslås 
en total översyn av den nuvarande klimathandlingsplanen. 
  
  
Reservation 3 
Åsa Nilsson Söderström (L) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2. Att utöver det anföra följande. 
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Som landets största kommun och tillväxtmotor, vilar ett stort ansvar 
på Stockholms stad att gå före och visa vägen i 
klimatomställningen. Liberalerna är positiva till att en 
klimathandlingsplan för staden tas fram och välkomnar dess högt 
ställda mål. Ska vi lyckas krävs det både hög ambition och 
genomförbarhet. 
  
Att planen har ambition framgår tydligt, däremot genomförbarhet 
och konkretisering är något som behöver framgå tydligare. 
  
Liberalerna efterfrågar en tydligare åtgärdsplan i hur den styrande 
majoriteten avser implementera, så att klimathandlingsplanen blir 
verklig politik med en reell påverkan på vårt klimat i positiv 
riktning. 
  
Här har Liberalerna lyft elektrifiering som ett konkret förslag för att 
nå stadens mål. Vi ser att det finns stora behov av att öka 
ambitionen i att rulla ut fler laddstolpar, framförallt där människor 
har sina elbilar – exempelvis i flerbostadshus och garage. 
  
Elektrifieringen kräver också tillgång till en klimatpositiv och 
pålitlig energikälla, stadens energimix ska därför utöver vind, sol 
och vatten även inkludera kärnkraft. Något vi saknar i gällande 
förslag. Ska vi lyckas med både elförsörjning och klimatmål så 
måste samtliga energikällor ges utrymme i stadens energimix. 
  
Vidare menar Liberalerna att den tekniska utvecklingen oftast 
kommer från idérika entreprenörer och företag som driver på nya 
och innovativa lösningar för att möta klimatproblemen. Där ska 
staden ta en aktiv roll i att agera samarbetspart tillsammans med 
näringsliv för att utveckla stadens hållbarhets- och cirkulära arbete. 
Exempelvis finns det många inom bygg- och bostadssektorn som 
sitter på innovativa lösningar som skulle gynna både klimatet, 
staden och vårt näringsliv. 
  
Liberalerna anser att den här klimathandlingsplanen är en bra start 
men med stort utrymme för förbättring och vi efterfrågar en större 
konkretisering av majoriteten för att omsätta planen till verklighet. 
  
Reservation 4 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens svar 
2. Att klimathandlingsplanen kompletteras med vad som anförs 

nedan 
3. Att därutöver anföra följande 
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Klimatet är vår tids ödesfråga. Klimatarbetet måste drivas både i 
EU och i Sverige, såväl som lokalt här i Stockholm. Stockholm ska 
vara en klimatpositiv stad senast 2030 och en fossilbränslefri stad 
senast 2035. Staden ska vara en fossilfri organisation senast 2030 
och trafiken i Stockholms innerstad ska vara utsläppsfri senast år 
2030. För att målen ska kunna nås behöver vi jobba på flera fronter 
samtidigt, dels med ny teknik genom bolaget Stockholm Exergi som 
kan fånga in och lagra koldioxid, dels fasa ut fossila bränslen 
genom kraftfulla incitament, beteendeförändringar och 
energieffektiviseringar.  
  
Generellt sett finner vi ambitionsnivån i den föreslagna 
klimathandlingsplanen tillräcklig men däremot saknas reell 
handlingskraft. Vilket är just det som Stockholm och klimatet 
behöver. En handlingsplan utan konkreta förslag på nödvändig 
handling reduceras snarare till ännu en skrivbordsprodukt som i 
slutändan kommer att göra endast marginell, om ens någon, skillnad 
för klimatet.  
  
Vi kan bland annat läsa om flertalet målsättningar utan 
förutsättningar. Exempelvis förslaget att halvera utsläppen från 
konsumtion jämfört med 2019. Där har Stockholms stad relativt 
små möjligheter att ensamt göra så stor skillnad. Förslaget sätter 
alldeles för stor tilltro till att genom ”samverkan” med andra 
myndigheter och genom ”kommunikation” lyckas förändra 
stockholmarnas beteenden att halvera sina utsläpp från konsumtion.  
Vidare saknas tydliga och transparanta kostnadsanalyser – det är 
exempelvis orealistiskt att skrota en fungerande maskinpark redan 
till 2025 – både ur en ekonomisk och teknisk synvinkel. 
Centerpartiet tycker också att programmet saknar konkreta mål om 
hur mycket koldioxid som ska fångas in genom bio-CCS för att 
minska utsläppen. Bio-CCS är ett mycket viktigt verktyg som borde 
ges mer utrymme i klimathandlingsplanen.  
  
Ett ytterligare område där förslaget till klimathandlingsplan är 
bristfälligt rör matens roll för en hållbar omställning. Detta trots att 
matkonsumtionen i Stockholm står för 15 procent av 
konsumtionsutsläppen. Centerpartiet tycker att ett 
stadsövergripande mål om hundra procent svenskt vid 
matupphandling, där så är möjligt, behövs. Dessutom tycker vi att 
klimathandlingsplanen borde ta fram initiativ för att öka andelen 
viltkött. Ur ett klimat- och hälsoperspektiv innebär viltkött kortare 
transporter samt att köttet är fritt från antibiotika, färgämnen, nitrit 
och andra tillsatser.  
Centerpartiet håller med Järva stadsförvaltnings förslag om ’’att 
klimathandlingsplanen bör förtydliga vad det innebär att inkludera 
klimaträttvisa i stadsplaneringen. Det är positivt att 
klimathandlingsplanen hjälper till att identifiera sammanhang och 
processer där staden särskilt behöver arbeta med klimaträttvisa och 
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där staden behöver förhålla sig till flera perspektiv samtidigt. 
Förvaltningen anser att klimathandlingsplanen med fördel kan lyfta 
fram fler sådana processer. Ett exempel på en sådan process som 
lyfts fram i klimathandlingsplanen är verktyget socialt 
värdeskapande analys (SVA)’’ 
  
Centerpartiet beklagar också att bland de 133 remissinstanser som 
styret har valt att skicka klimathandlingsplanen till så finns inte 
några av de viktigaste samhällsaktörerna inom livsmedel och 
matproduktion såsom LRF, Lantmännen och Livsmedelsföretagen 
med. Det var tydligen viktigare för den styrande majoriteten att 
skicka klimathandlingsplanen på remiss till Instagramkontot 
”Medveten i_stan”. 
  
Offentlig upphandling är ett strategiskt kraftfullt verktyg för att 
minska klimatpåverkan genom att ställa tydliga krav i stadens inköp 
och upphandlingar därför håller Centerpartiet med Järva 
stadsdelsförvaltningens förslag om att  ’’det ska vara möjligt att 
följa upp inköpens klimatpåverkan att förvaltningen se ett behov av 
att krav på redovisning av varors, materials och tjänsters 
klimatpåverkan ställs i stadens upphandlingar. På samma sätt ser 
förvaltningen behov av mer integrerade inköpssystem som även 
inkluderar information som är nödvändiga för att kvantifiera 
inköpens utsläpp. Dessutom ska det vara lätt för medarbetarna att 
göra rätt genom att bl.a. i inköpssystemet begränsa sortiment till det 
som verksamheterna faktiskt får köpa in utifrån gällande avtal.’’ 
  
En långsiktigt hållbar klimatpolitik förutsätter både delaktighet och 
ett brett folkligt stöd. Ska vi klara omställningen i Stockholm, måste 
vi genomföra den på ett sätt som gör att olika människor och 
branscher kan känna sig involverade; att alla känner att de blir 
vinnare om de deltar i klimatomställningen. Delaktigheten skapar 
grunden till samhällsförändringarna. Alternativet – en omställning 
som bara omfattar vissa, men där andra grupper ställs utanför 
eftersom de inte har råd eller möjlighet att ställa om – riskerar att 
leda till motreaktioner, kortsiktiga svängningar i politiken och 
bristande långsiktighet. Istället för klimatomställning får vi 
politikomsvängning. 
  
Vidare håller vi med Järva stadsförvaltningens förslag om att 
klimathandlingsplanen kan ge fler konkreta exempel på hur staden 
kan gynna cirkulära flöden. Förvaltningen anser att det tydligare 
kan framgå att en del av arbetet med att skapa cirkulära flöden 
handlar om att utveckla viss befintlig kommunal service. Till 
exempel kan utlåningsverksamheter som biblioteken eller 
fritidsbiblioteken utvecklas till att omfatta mer är böcker, media och 
sportutrustning. Här kan till exempel verktyg, lådcyklar, verkstäder 
användas och lånas ut.  
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Centerpartiet vill att Stockholm ska vara världsledande i det globala 
arbetet med att förverkliga Parisavtalet. Klimathandlingsplanen bör 
spela en avgörande roll för att nå detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/647-2 (Godkänd - R 1) Remiss av 
klimathandlingsplan 2024-2030 

 JÄRVA 2024/647-1.1 Klimathandlingsplan 2030 - En rättvis 
omställning för ett Stockholm utan globalt klimatavtryck 

 JÄRVA 2024/647-1 Följebrev Klimathandlingsplan 2024-
2030 

 JÄRVA 2024/647-1.2 Tjänsteutlåtande - 
Klimathandlingsplan 2030 för Stockholms stad 

 1682123 4. Sammanställning av åtgärder i 
Klimathandlingsplanen som berör stadsdelsnämnderna 
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§ 27 
Strategi för Stockholms utomhusbelysning. Rätt 
belysning, på rätt plats, vid rätt tillfälle.  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/769 
JÄRVA 2024/661 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen delar analysen i strategin att det finns behov av ett 
enhetligt arbete i staden angående utomhusbelysning i relation till 
fokusområdena ljusföroreningar, biologisk mångfald, gestaltning 
och anpassning till stadsbild, energi- och resurseffektivisering, samt 
trygghet och säkerhet. Att ta hänsyn till fokusområden såsom 
biologisk mångfald och trygghet är en del av förvaltningens dagliga 
arbete och de flesta belysningsåtgärder planeras i samarbete med 
trafikkontoret som har den tekniska kompetensen. 
 
De belysningsanläggningar som nämnden ansvarar för är för få för 
att motivera att denna kompetens säkras inom förvaltningen. 
 
Förvaltningen saknar den tekniska kompetens som behövs i det 
arbete som rör tekniska lösningar och avvägningar. På grund av 
detta menar förvaltningen att det, trots stöd, kan bli svårt att 
genomföra de föreslagna aktivitets- och åtgärdsplaner samt 
checklistor som efterfrågas, liksom de aktiviteter och åtgärder som 
följer på dessa planer. Förvaltningen ser en fördel om trafikkontoret 
med sin expertis ansvarade för all belysning, oavsett plats. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation  
Ghazal Saberian (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Järva stadsdelsnämnd godkänner delvis 
stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

2. Därutöver anföra följande: 
  
Vi ser positivt på utvecklingen av en strategi för stadens 
utomhusbelysning. En energieffektiv och trygg belysning är central 
för att säkerställa invånarnas säkerhet och skapa en trivsam 
stadsmiljö. En upplyst stad bidrar till minskad brottslighet och ökar 
trivseln, särskilt för utsatta grupper som kvinnor och äldre som rör 
sig utomhus på kvällar och nätter. 
  
Vi vill dock betona att utomhusbelysningen i första hand ska syfta 
till att öka tryggheten i områden där invånarna själva upplever 
otrygghet. Ljusföroreningar och biologisk mångfald är viktiga 
aspekter, men dessa får aldrig gå före invånarnas säkerhet. 
Belysning bör därför prioriteras på platser som identifierats som 
otrygga, och trygghetskameror kan komplettera detta arbete för att 
ytterligare avskräcka brottslighet. 
  
Vidare anser vi att stadens belysningsstrategi måste vara 
samhällsekonomiskt rationell. Varje investerad skattekrona ska 
användas för att maximera effekten av trygghets- och 
energibesparande åtgärder. Detta inkluderar användning av LED-
belysning och närvarostyrd teknik som minskar 
energiförbrukningen och driftkostnaderna. 
  
Vi vill även understryka vikten av att belysningen anpassas för att 
framhäva stadens kulturhistoriska byggnader och offentliga miljöer. 
Genom att belysa dessa på ett smakfullt sätt kan vi lyfta fram 
stadsdelens unika karaktär och kulturvärden, utan att det estetiska 
intrycket förvanskas. 
  
Med anledning av ovanstående föreslår vi att strategin justeras för 
att bättre spegla dessa prioriteringar. På så sätt kan stadsdelen både 
säkerställa en trygg miljö för sina invånare och samtidigt bevara och 
framhäva sin unika kulturhistoriska identitet. 
  
Särskilt uttalande 
Patrick Amofah (C) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
  
Förslaget till Strategi för Stockholms utomhusbelysning har 
underrubriken ”Rätt belysning, på rätt plats, vid rätt tillfälle”. 
Centerpartiet menar att idrottsplatser där barn och ungdomar tränar 
på kvällarna är precis en sådan plats och ett sådant tillfälle som ska 
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ha rätt belysning. Tyvärr verkar majoriteten inte hålla med då man 
ifjol började släcka ett 20-tal av stadens fotbollsplaner två timmar 
tidigare. Vittnesmålen är många om att det plötsligt blev kolmörkt 
mitt under pågående träning. 
  
Under förra mandatperioden drev Centerpartiet på för att planerna 
skulle ha belysningen tänd till kl. 22.00, en viktig åtgärd i 
anläggningsbristens Stockholm. Centerpartier värnar självklart 
biologisk mångfald, men i intressekonflikten mellan stadsgrodors 
rätt till mörker och barns rätt till en meningsfull och aktiv fritid är 
vårt val enkelt. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/661-2 (Godkänd - R 1) Remiss - Strategi för 
Stockholms utomhusbelysning. Rätt belysning, på rätt plats, 
vid rätt tillfälle 

 JÄRVA 2024/661-1 Följebrev Strategi för Stockholms 
utomhusbelysning. Rätt belysning, på rätt plats, vid rätt 
tillfälle 

 JÄRVA 2024/661-1.2 Strategi för Stockholms 
utomhusbelysning. Rätt belysning, på rätt plats, vid rätt 
tillfälle 
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§ 28 
Skrivelse om socialtjänstens personalomsättning på 
Järva efter sammanläggningen  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/892 
JÄRVA 2024/762 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse till kommunstyrelsen ställer Jan Jönsson (L) frågor 
om personalomsättning inom socialtjänsten, arbetsbelastning och 
rörlighet för chefer efter sammanläggningen. I tjänsteutlåtandet 
besvarar förvaltningen remissen som har kommit från 
kommunstyrelsen. 
 
Det går inte att se en ökad rörlighet i Järva stadsdelsförvaltning 
jämfört med Rinkeby-Kista och Spånga- Tensta för medarbetare, 
snarare syns en minskning i avgångar. För chefer ligger rörligheten 
på samma nivåer som innan sammanläggningen. 
Förvaltningens bedömning är att antal ärende per vecka till sociala 
delegationen inte ökat till följd av sammanläggningen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Vi noterar förvaltningens svar. Socialtjänsten utgör en av 
stadsdelsnämndens viktigaste, om inte den viktigaste, 
kärnverksamheter. För oss moderater är det avgörande att värna om 
och stärka socialtjänsten, ta till vara medarbetarnas kompetens och 
säkerställa att erfarna och duktiga socialsekreterare stannar kvar 
inom förvaltningen. Ett av syftena med sammanläggningen av de 
två tidigare stadsdelsnämnderna, Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista, 
var också just att stärka socialtjänstens förmåga att arbeta i området. 
Utvecklingen behöver följas upp noggrant på alla nivåer och över 
tid. 
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Särskilt uttalande 
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett särskilt uttalande. Patrick 
Amofah (C) ansluter sig till Åsa Nilsson Söderström (L) särskilda 
uttalande: 
  
Vi tackar för svaret och glädjer oss åt att personalomsättningen inte 
har ökat, åtminstone inte i de jämförda perioderna. 
  
Samtidigt vill vi lyfta den oro vi känner över kvaliteten på de 
ärenden som når sociala delegationen. Vi har det senaste året vid ett 
flertal tillfällen i delegationen påpekat att ärendena kommer allt för 
sent och att det alltför ofta är fel i handlingarna. Likaså har vi 
noterat att antalet Lex Sarah-anmälningar har ökat. Dessa 
kvalitetsbrister är allvarliga, och riskerar att drabba redan utsatta 
människor i vårt stadsdelsområde. Trots påpekanden under ett års 
tid har vi inte upplevt någon förbättring i kvaliteten. 
  
Vi vill i detta sammanhang också påpeka det orimliga i att SDN 
Järvas sociala delegation har möte varje vecka och hanterar långt 
fler ärenden än någon annan delegation. Ledamöterna i sociala 
delegationen utgörs helt av fritidspolitiker, och det är nu enorma 
mängder handlingar de förväntas gå igenom. Vår bedömning är att 
arbetsbelastningen är på gränsen till rättsosäker. 
  
Vi vill uppmana förvaltningen att se över strukturen för sociala 
delegationens möten och vidta kraftfulla insatser för att höja 
kvaliteten i de utredningar som görs. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/762-3 (Godkänd - R 1) Skrivelse angående 
personalomsättning och arbetsbelastning på Järva efter 
sammanläggningen 

 JÄRVA 2024/762-1.1 Remiss - Skrivelse om socialtjänstens 
personalomsättning på Järva efter sammanläggningen 

 JÄRVA 2024/762-1 Följebrev - Skrivelse om socialtjänstens 
personalomsättning på Järva efter sammanläggningen, KS 
2024/892 
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§ 29 
Medborgarförslag om utegym i grönområdet vid Bromma 
flygplats  
Anmälan av medborgarförslag 
JÄRVA 2024/815 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att 
bereda inkommet medborgarförslag gällande ett utegym i 
grönområdet vid Bromma flygplats. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inkommet medborgarförslag om utegym i grönområdet vid 
Bromma flygplats. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/815-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om 
utegym i grönområdet vid Bromma flygplats 

 JÄRVA 2024/815-2 Medborgarförslag om utegym i 
grönområdet vid Bromma flygplats_Bortredigerad 
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§ 30 
Anmälan av rapporten Nulägesbeskrivning av läxhjälpen 
i Järva  
JÄRVA 2024/849 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger rapporten till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har tagit fram en nulägesbeskrivning om läxhjälp i 
Järva. Bakgrunden till nulägesbeskrivningen är förändringen i 
förordningen (2014:144) om statsbidrag för hjälp med läxor eller 
annat skolarbete utanför ordinarie undervisningstid. 
 
I samband med att nämnden behandlade ärendet fördelning av 
föreningsbidrag 2024 (dnr JÄRVA 2023/531) framhöll 
förvaltningen att man saknade en sammanfattande bild över hur 
konsekvenserna av dessa förändringar skulle falla ut och vilka 
konsekvenser det skulle få för barn och unga i stadsdelsområdet 
som nyttjar föreningsdriven läxhjälp. Förvaltningen meddelade 
därför att man hade för avsikt att undersöka området läxhjälp i 
Järva, vilka aktörer som är aktiva och hur grundskolorna i området 
förhåller sig i frågan. 
 
Fram till 2023 kunde ideella organisationer själva ansöka om 
statsbidrag för läxhjälp. Från och med 2024 är det bara 
skolhuvudmän som kan söka bidraget, antingen för att anordna 
läxhjälp på egen hand eller tillsammans med en ideell organisation. 
Detta har förändrat förutsättningarna för det lokala föreningslivet i 
Järva att kunna erbjuda läxhjälp till barn och unga då de, för att 
kunna nyttja statsbidraget för sin verksamhet, behöver samverka 
med skolorna. Under 2024 har de ideella organisationernas utbud av 
läxhjälp i Järva varit fortsatt stort, trots ändrade ekonomiska 
förutsättningar att planera för och utföra verksamheten. Det är 
tänkbart att det först under nästa år kommer bli mer synligt hur det 
förändrade statsstödet påverkar utbudet av föreningsdriven läxhjälp. 
 
Stadsdelsnämndens uppdrag kring läxhjälp är begränsat till att 
möjliggöra läxhjälp inom fritidsverksamheter och andra 
närbesläktade verksamheter. Uppdraget innebär också att samverka 
med civilsamhället kring utförandet av denna läxhjälp. Detta är 
dock något som kan utvecklas vidare inom ramen för uppdraget. 
Nämnden stödjer också föreningsdriven läxhjälp genom fördelning 
av föreningsbidrag. Under 2024 har nämnden beviljat 330 000 kr i 
föreningsbidrag för läxhjälpsverksamhet. Nämnden medverkar 
också till den läxhjälp som anordnas på Rinkeby Folkets Hus 
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genom det idéburna offentliga partnerskap som pågår mellan 
nämnden och föreningen. Sammantaget innebär detta att nämnden 
under 2024 har fördelat cirka 930 000 kronor till 
civilsamhällesaktörer för genomförande av läxhjälp. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/849-1 (Godkänd - R 1) Anmälan av rapporten 
Nulägesbeskrivning av läxhjälpen i Järva 

 JÄRVA 2024/849-1.1 Rapport, Nulägesbeskrivning av 
läxhjälpen i Järva 
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§ 31 
Anmälan av delegationsbeslut  
JÄRVA 2024/10 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
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Ärendet  

 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/10-18 (Godkänd - R 2) Anmälan av 
delegationsbeslut 
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§ 32 
Protokoll för pensionärsrådet  
JÄRVA 2024/5 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 16 oktober anmäls. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 33 
Protokoll för funktionshinderrådet  
JÄRVA 2024/6 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 17 oktober anmäls. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 34 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
september 2024  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 
Förteckning för Järva stadsdelsnämnd (september) finns i pärm på 
sammanträdet. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 35 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att bereda 
inkommen skrivelse. 
 
  
Inkomna skrivelser 

 Skrivelsen från Åsa Nilsson Söderström (L) gällande 
nedskräpning och stölder vid Hjulsta koloniträdgårdar. 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) ansluter sig till Åsa Nilsson 
Söderström (L) skrivelse. 
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§ 36 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  
  
Ärendet 

 Förvaltningsgruppens protokoll från 15 maj 2024 
 Förvaltningsgruppens protokoll från 21 augusti 2024 
 Kommunfullmäktige beslut 2024-09-23 § 15 - Miljöprogram 

2030 för Stockholms stad 
 Trafiknämndens sammanträde 2024-09-26 § 9 Trudelutten 

naturlekplats, del av Grönare Stockholm. 
Genomförandebeslut. 

 Socialnämnden 2024-08-27 § 15 – Stockholmsenkäten 
2024, stadsövergripande rapport 

 Extra förvaltningsgrupp 2024-06-05 
 Förvaltningsgruppens protokoll från 18 september 2024 
 Protokoll från KPR, Kommunstyrelsens pensionärsråd, 

sammanträde den 15 oktober 
 Kommunfullmäktiges beslut 2024-10-14 § 16 - Rese- och 

mötespolicy för Stockholms stad 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 37 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  
Inga frågor togs upp. 
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